

# ຈົດໝາຍຂ່າວ

ມີນາ 2024

ສະບັບ #9

ວາລະສານປະຈຳໄຕມາດກ່ຽວກັບການຄົ້ນຄວ້າທາງດ້ານໄພຊະນາການ ໃນ ສປປ ລາວ

## ເນື້ອໃນ

ກອງປະຊຸມ GMS

ທີ່ ກ່ຽວຂ້ອງທາງ

ດ້ານໄພຊະນາການ

–

ກອງປະຊຸມຄົ້ນຄວ້າ

ໄພຊະນາການແຫ່ງ

ຊາດ

–

ການບໍລິໂພກ

ອາຫານຫວ່າງຂອງ

ເດັກນ້ອຍລາວ.



## ຄວາມເຂົ້າໃຈໃໝ່ສໍາລັບການແກ້ໄຂບັນຫາການຂາດສານອາຫານໃນ ສປປ ລາວ

ກອງປະຊຸມຄົ້ນຄວ້າໄພຊະນາການແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຈັດຂຶ້ນທຸກໆປີຢູ່ ສປປ ລາວ ເພື່ອແລກປ່ຽນຜົນຂອງການຄົ້ນຄວ້າລ່າສຸດກ່ຽວກັບໄພຊະນາການເພື່ອນໍາສະເໜີ ຕໍ່ຜູ້ກຳນົດນະໂຍບາຍ ແລະ ຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາໃນປະເທດ.

ລັດຖະບານ ແຫ່ງ ສປປ ລາວ ແລະ ຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ ໄດ້ຂະຫຍາຍກອງປະຊຸມຄົ້ນຄວ້າໄພຊະນາການແຫ່ງຊາດ ຄັ້ງທີ 5 (ໃນເມື່ອກ່ອນເອີ້ນວ່າ ກອງປະຊຸມເຜີຍແຜ່ຂ່າວປະຈຳປີຂອງເວທີຂໍ້ມູນຂ່າວສານດ້ານໄພຊະນາການແຫ່ງຊາດ) ເພື່ອປຶກສາຫາລືກ່ຽວກັບຜົນການຄົ້ນຄວ້າໃໝ່ ກ່ຽວກັບໄພຊະນາການ ແນໃສ່ຊຸກຍູ້ເພື່ອໃຫ້ເກີດການຂັບເຄື່ອນໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດເພື່ອແກ້ໄຂບັນຫາການຂາດສານອາຫານ. ຜູ້ຕາງໜ້າຈາກບັນດາຂະແໜງການຕ່າງໆລວມທັງລັດຖະບານ, ນັກວິຊາການ, ອົງການບໍ່ຂຶ້ນກັບລັດຖະບານ ໄດ້ຂຶ້ນນໍາສະເໜີໃນວັນທີ 5 ມີນາ 2024 ກ່ຽວກັບຜົນການຄົ້ນຄວ້າລ່າສຸດກ່ຽວກັບໄພຊະນາການໃນປະເທດ ໂດຍມີຜູ້ຕາງໜ້າຈາກລັດຖະບານ ແລະ ຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ. ໃນນັ້ນລວມມີຜົນການສໍາຫຼວດຕົວຊີ້ວັດສັງຄົມລາວຮອບທີ 3 ແລະ ລ່າສຸດ (LSIS), ການສໍາຫຼວດທົ່ວປະເທດຄັ້ງທຳອິດກ່ຽວກັບສະຖານະການເດັກນ້ອຍ ແລະ ແມ່ຍິງລາວ ນັບຕັ້ງແຕ່ການລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19, ຄຽງຄູ່ກັບການເຝົ້າລະວັງດ້ານໄພຊະນາການແຫ່ງຊາດຮອບທີ 2 ແລະ ການສຶກສາອື່ນໆທີ່ສໍາຄັນ.

ອີງຕາມຜົນຂອງການສໍາຫຼວດຈາກ LSIS III, ຄວາມຄືບໜ້າໃນການແກ້ໄຂບັນຫາການຂາດສານອາຫານໃນ ສປປ ລາວ ໄດ້ຢຸດຊະງັກ ຍ້ອນຜົນກະທົບທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຈາກການແຜ່ລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19: ອັດຕາການຂາດສານອາຫານຊໍາເຮື້ອມີການ ປັບປຸງຂຶ້ນຢ່າງຊັກຊ້າໃນຊຸມປີມໍ່ໆມານີ້ ໃນຂະນະທີ່ອັດຕາການຂາດສານອາຫານກະທັນຫັນໄດ້ເພີ່ມຂຶ້ນ. ໄດ້ມີການແລກປ່ຽນຜົນການ ສຶກສາເພີ່ມເຕີມທີ່ຊີ້ສະແດງໃຫ້ເຫັນເຖິງຄວາມຕ້ອງການທີ່ຈະຕ້ອງໄດ້ສົ່ງເສີມການກິນອາຫານທີ່ມີສຸຂະພາບດີຂອງເດັກນ້ອຍ, ຄໍາໃຊ້ ຈ່າຍໃນການສຶກສາຂອງການຂາດສານອາຫານແລະຄວາມສໍາຄັນຂອງຂໍ້ມູນປະຈໍາໃນຂະບວນການຕັດສິນແລະ ມາດຕະການແກ້ໄຂໃນ ທຸກລະດັບຂອງການດູແລສຸຂະພາບ. ຍິ່ງໄປກວ່ານັ້ນ ໄດ້ມີການນໍາສະເໜີກ່ຽວກັບຜົນການຄົ້ນຄວ້າທາງດ້ານໄພຊະນາການລ່າສຸດໃນ ປະເທດ, ໄດ້ມີເວທີການສົນທະນາຂອງບັນດານັກຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ຜູ້ຕັດສິນບັນຫາທີ່ມາຈາກຂະແໜງການຕ່າງໆທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບໄພຊະນາ ການ ເພື່ອແລກປ່ຽນທັກສະນະຄະດີ ກ່ຽວກັບວິທີການເຊື່ອມໂຍງຂໍ້ມູນເຂົ້າໃນແຜນງານໄພຊະນາການ ແລະ ມາດຕະການແກ້ໄຂໃຫ້ດີຂຶ້ນ.

ບົດນໍາສະເໜີ ທັງໝົດ ແມ່ນສາມາດເຂົ້າໄປເບິ່ງເພີ່ມເຕີມໄດ້ ທັງພາສາລາວ ແລະ ອັງກິດ ໃນ: <https://bit.ly/48OsGly>

ຮ່ວມງານກັບ  
Partnering with:

ສະໜັບສະໜູນທຶນໂຄງການໂດຍ  
Funded by:

ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການໂດຍ  
Implemented by:

ໃຫ້ການຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານວິຊາການໂດຍ  
Technical Support by:

ຮ່ວມງານກັນເປັນເຄືອຄ້າຍ  
Working together  
as the consortium:



# ຈິດໝາຍຂ່າວ

ກອງປະຊຸມປະຈຳປີ ຂອງການຄົ້ນຄວ້າໄພຊະນາການແຫ່ງຊາດ ຄັ້ງທີ 5 ໄດ້ນຳສະເໜີຜົນການຄົ້ນຄວ້າກ່ຽວກັບການຂາດສານອາຫານຂອງເດັກ ທີ່ເຮັດການຄົ້ນຄວ້າໂດຍ ທ່ານ ດຣ. ສຸກສະໝອນ ທອງມິໄຊ, ພາຍໃຕ້ການສະໜັບສະໜູນການຄົ້ນຄວ້າຂະໜາດນ້ອຍຂອງ ໂຄງການ ANRCB. ການສຶກສາພົບວ່າເດັກນ້ອຍຫຼາຍຄົນໃນຕົວເມືອງໄດ້ຮັບ ຈຸລະສານອາຫານບໍ່ພຽງພໍເຖິງແມ່ນວ່າເຂົາເຈົ້າບໍ່ລິໂພກສານອາຫານທີ່ ພຽງພໍກໍຕາມ. ການສຶກສາຍັງໄດ້ພົບວ່າການຂາດແຄນອາຫານຂອງເດັກໃນເຂດຊົນນະບົດແມ່ນຮ້າຍແຮງຂຶ້ນ ແລະ ລາວໄດ້ຕັ້ງສິມມຸດວ່າການຂາດສານຈຸລະສານອາຫານແມ່ນເຮັດໃຫ້ເກີດການຂາດສານອາຫານຊຳເຮື້ອ. ລາວໄດ້ຮຽກຮ້ອງຢ່າງຮີບດ່ວນ, ກ່ຽວກັບມາດຕະການແກ້ໄຂເພື່ອປັບປຸງການປະຕິບັດການໃຫ້ອາຫານເດັກແລະການໄດ້ຮັບສານອາຫານເພື່ອຮັບປະກັນສຸຂະພາບແລະການພັດທະນາຂອງເດັກນ້ອຍ



ຮູບພາບ: ທ່ານ ນາງ ຈິນດາວຽງ ພິມມະວິງ ອາຈານສອນ ຈາກ ມາກວິຊາສິ່ງເສີມສຸຂະພາບ ແລະ ໄພຊະນາການ, ໄດ້ເປັນຕົວແທນໃຫ້ແກ່ ດຣ. ສຸກສະໝອນ

## ການເຜີຍແຜ່ ວາລະການຄົ້ນຄວ້າທາງດ້ານໄພຊະນາການຄັ້ງທຳອິດໃນ ລາວ

ວັນທີ 14 ມີນາ 2024, ບັນດາພາກສ່ວນທີ່ ກ່ຽວຂ້ອງຂອງການຄົ້ນຄວ້າໄພຊະນາການຫຼາຍຂະແໜງການໄດ້ຮ່ວມກັນ

ສະເຫຼີມສະຫຼອງການເຜີຍແຜ່ ວາລະການຄົ້ນຄວ້າໄພຊະນາການລາວຄັ້ງທຳອິດ. ກອງປະຊຸມດັ່ງກ່າວໄດ້ຈັດຂຶ້ນໂດຍສສກ. ວາລະແຫ່ງຊາດນີ້ໄດ້ພັດທະນາໃນຊ່ວງໄລຍະ 2022-2023 ໂດຍການປຶກສາຫາລືກັບບັນດາພາກສ່ວນຕ່າງໆ. NNRA ມີຈຸດປະສົງເພື່ອແກ້ໄຂບັນຫາທີ່ສຳຄັນໃນການຄົ້ນຄວ້າໄພຊະນາການ, ໂດຍສຸມໃສ່ການຮ່ວມມື ແລະ ວິທີການທີ່ອີງໃສ່ຫຼັກຖານ. ໂດຍການນຳເອົາຜູ້ຊ່ຽວຊານຈາກສາຂາຕ່າງໆເຊັ່ນ: ສາທາລະນະສຸກ, ການສຶກສາ, ແລະ ກະສິກຳມາຮ່ວມກັນ, NNRA ພະຍາຍາມຊອກຫາວິທີແກ້ໄຂຕົວຈິງຕໍ່ກັບສິ່ງທ້າທາຍຕ່າງໆເຊັ່ນ: ຄວາມຫມັ້ນຄົງດ້ານອາຫານແລະສຸຂະພາບແມ່ແລະເດັກ. ການສົນທະນາໃນກອງປະຊຸມໄດ້ຊີ້ໃຫ້ເຫັນເຖິງຄວາມສຳຄັນຂອງການຕັດສິນໂດຍອີງໃສ່ຂໍ້ມູນ ແລະ ຄວາມຕ້ອງການໃນການຄົ້ນຄວ້າທີ່ ຄົບຖ້ວນ.



ບັນດາຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໄດ້ເນັ້ນໜັກເຖິງຄວາມຮີບດ່ວນຂອງວຽກງານທີ່ມີຢູ່ໃນປະຈຸບັນ ແລະ ຜົນກະທົບທີ່ອາດເກີດຂຶ້ນຈາກການປະຕິບັດທີ່ສະສົມມາ. ທ່ານ ອຸສະວັນ ທ່ຽງເທບວິງສາ,

ຫົວໜ້າສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້ານະໂຍບາຍເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຂອງລາວ ກ່າວວ່າ: ການພັດທະນາຊັບພະຍາກອນ, ການບໍລິຫານ, ການຮ່ວມມືຫຼາຍອົງການພ້ອມກັບການນຳໃຊ້ວິທະຍາສາດ-ເຕັກໂນໂລຊີແມ່ນສຳຄັນໃນການແກ້ໄຂສິ່ງທ້າທາຍດ້ານໄພຊະນາການ. (SPRI), ໃນລະຫວ່າງການປະຊຸມ.



ທ່ານໄດ້ໃຫ້ຂໍ້ສັ່ງເກດຢ່າງເລິກເຊິ່ງໂດຍໄດ້ເນັ້ນໜັກເຖິງຄວາມສຳຄັນຂອງການມີວາລະການຄົ້ນຄວ້າເພື່ອບໍ່ພຽງແຕ່ກຳນົດຫົວຂໍ້ການຄົ້ນຄວ້າເທົ່ານັ້ນ ແຕ່ຍັງຮັບປະກັນການຄົ້ນຄວ້າຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ ແລະ ມີຄວາມກ່ຽວຂ້ອງໃນແຕ່ລະໄລຍະ. ວິທີການນີ້ຮັບປະກັນວ່າງົບປະມານທີ່ຈຳກັດໄດ້ຖືກຈັດສັນຢ່າງມີປະສິດທິພາບ, ການຈັດລຳດັບຄວາມສຳຄັນຂອງພື້ນທີ່ທີ່ສາມາດມີຜົນກະທົບຫຼາຍທີ່ສຸດ. ເວທີຂໍ້ມູນຂ່າວສານແຫ່ງຊາດສຳລັບທຶມງານໄພຊະນາການຂອງກະຊວງແຜນການແລະການລົງທຶນຍັງໄດ້ໃຫ້ສັນຍານວ່າພວກເຂົາເຈົ້າຈະຕິດຕາມການເປີດຕົວນີ້ໂດຍການມີສ່ວນຮ່ວມກັບ ສສກ ແລະ ກອງເລຂາໄພຊະນາການແຫ່ງຊາດເພື່ອສ້າງຄຳຖາມຄົ້ນຄວ້າທີ່ເປັນບຸລິມະສິດໃນປີ 2024. ທ່ານສາມາດດາວໂຫລດ NNRA ໄດ້ທີ່ <https://bit.ly/3V0m0y6>



## ການຄົ້ນຄວ້າທີ່ ຝັນເດັ່ນ

### ເພີ່ມທະວີຄວາມຫຼາກຫຼາຍຂອງຊາວກະສິກອນຂະໜາດນ້ອຍທີ່ຕິດພັນເພື່ອໄພຊະນາການທີ່ດີຂຶ້ນ

ການເພີ່ມຄວາມຫຼາກຫຼາຍຂອງການຜະລິດກະສິກໍາໄດ້ຮັບການຍອມຮັບໃນການຄົ້ນຄວ້າເປັນຍຸດທະສາດທີ່ສໍາຄັນໃນການສະໜັບສະໜູນທາງເລືອກຫຼາຍກວ່າເກົ່າໃນອາຫານທີ່ມີຄຸນຄ່າທາງໄພຊະນາການໃນ ສປປ ລາວ. ການວິເຄາະທາງທິດສະດີທີ່ຜ່ານມາຈາກສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້າວິທະຍາສາດເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ (SPRI) ທີ່ສະພາວິທະຍາສາດເສດຖະກິດລາວ (LASES) ຊຶ່ງໃຫ້ເຫັນວ່າຄວາມຫຼາກຫຼາຍທາງດ້ານການຜະລິດສະບຽງອາຫານໃນຄົວເຮືອນມີຄວາມສໍາພັນທາງບວກກັບຄວາມຫຼາກຫຼາຍທາງດ້ານອາຫານໃນແມ່ຍິງ ແລະເດັກນ້ອຍ.

ໃນການສຶກສາ, ອັດຕາສ່ວນສູງສຸດຂອງການບັນລຸຄວາມຫຼາກຫຼາຍຂອງອາຫານຕໍ່າສຸດ (MDD) ສໍາລັບເດັກນ້ອຍແລະຄວາມຫຼາກຫຼາຍຂອງອາຫານຕໍ່າສຸດທີ່ສໍາລັບແມ່ຍິງ (MDD-W) ແມ່ນໃນບັນດາຄົວເຮືອນທີ່ຜະລິດ ອາຫານ ຫ້າກຸ່ມ ຫຼື ຫຼາຍກວ່ານັ້ນ, ເມື່ອທຽບກັບຄົວເຮືອນທີ່ຜະລິດອາຫານ ສອງ ຫຼື ຫນ້ອຍກຸ່ມ. ຄວາມຫຼາກຫຼາຍທາງດ້ານອາຫານການກິນຂອງແມ່ຍິງ ແລະ ເດັກນ້ອຍທີ່ຜະລິດອາຫານເປັນກຸ່ມຫຼາຍຂຶ້ນສາມາດສະທ້ອນເຖິງຄວາມເປັນຈິງທີ່ຄົວເຮືອນສ່ວນໃຫຍ່ໃນ ສປປ ລາວ ຍັງເປັນຊາວກະສິກອນເພື່ອລ້ຽງຊີບເປັນຕົ້ນຕໍ ຫຼື ບາງສ່ວນ.



ບັນດາແຕ່ລະຄົວເຮືອນໄດ້ປູກພືດ ແລະ ລ້ຽງສັດ ເອງ ຫຼື ລ້ຽງປາເພື່ອຕອບສະໜອງຄວາມຕ້ອງການຂອງຄອບຄົວເຂົາເຈົ້າ. ຢ່າງທີ່ຮູ້ກັນ ແລະ ຕາມບົດຮຽນແນະນໍາທີ່ຜ່ານມາ, ຕົ້ນຕໍແມ່ນຄົວເຮືອນກິນໃນສິ່ງທີ່ເຂົາເຈົ້າປູກເອງ. ອີງຕາມຜົນການວິເຄາະໄດ້ສະເໜີໃຫ້ລັດຖະບານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ແລະ ຄູ່ຮ່ວມມືພັດທະນາຕ້ອງຈັດວາງອາຫານການກິນຂອງແມ່ຍິງ ແລະ ເດັກນ້ອຍເປັນບຸລິມະສິດຂອງການພັດທະນາແຫ່ງຊາດ ແລະ ປະກອບມີແຫຼ່ງທຶນທີ່ເໝາະສົມເຂົ້າໃນງົບປະມານ ແລະ ການລົງທຶນຂອງບັນດາກະຊວງຕ່າງໆ. ຍັງໄດ້ແນະນໍາໃຫ້ເພີ່ມທະວີການມີ, ການ ເຂົ້າເຖິງ ແລະ ຄວາມສາມາດຊື້ໄດ້ຂອງອາຫານທີ່ຫຼາກຫຼາຍທາງດ້ານໄພຊະນາການ, ປັບປຸງລະບົບອາຫານເພື່ອການຜະລິດອາຫານທີ່ມີຄຸນຄ່າທາງໄພຊະນາການ, ຂະຫຍາຍການເຂົ້າເຖິງການໃຫ້ຄໍາປຶກສາດ້ານໄພຊະນາການທີ່ມີຄຸນນະພາບ ແລະ ສະໜັບສະໜູນການໃຫ້ອາຫານເດັກອ່ອນ ແລະ ແມ່ຍິງໃຫ້ໄດ້ຮັບອາຫານທີ່ມີຄວາມຫຼາກຫຼາຍ. ກໍຄື ເດັກຍິງກ່ອນ-ໃນລະຫວ່າງການຖືພາ ແລະ ການລ້ຽງລູກດ້ວຍນໍ້ານົມແມ່.

### ການບໍລິໂພກອາຫານຫວ່າງຂອງເດັກນ້ອຍລາວ



ການຄົ້ນຄວ້າທີ່ໄດ້ຮັບການສະໜັບສະໜູນຈາກ SNV ລ່າສຸດໃນ 16 ບ້ານໃນແຂວງອຸດົມໄຊ ແລະ ຫົວພັນ, ພາກເໜືອຂອງ ສປປ ລາວ, ໄດ້ສະແດງໃຫ້ເຫັນຄວາມເຂົ້າໃຈອັນສໍາຄັນຕໍ່ການບໍລິໂພກອາຫານຫວ່າງ ແລະ ເຄື່ອງດື່ມທີ່ບໍ່ດີຕໍ່ສຸຂະພາບຂອງເດັກນ້ອຍ. ການຄົ້ນພົບທີ່ສໍາຄັນເນັ້ນໜັກວ່າຜູ້ຄູແລະເດັກມັກຈະສະໜອງສິ່ງເຫຼົ່ານີ້ເນື່ອງຈາກເຂົາເຈົ້າດີໃຈທີ່ເອົາສິ່ງເຫຼົ່ານີ້ມາໃຫ້ເດັກນ້ອຍ (82%) ແລະຄວາມສະດວກສະບາຍຂອງພວກເຂົາ (79%). ເຖິງວ່າຈະມີ 48% ສະແດງໃຫ້ເຫັນເຖິງຄວາມສາມາດໃນການຊື້ໄດ້ແລະ 46% ເຊື່ອວ່າອາຫານຫວ່າງເຫຼົ່ານີ້ມີສຸຂະພາບດີ. ອີງຕາມຜົນການຄົ້ນພົບເຫຼົ່ານີ້, SNV ໄດ້ໃຫ້ຂໍ້ສະເໜີແນະເພື່ອດໍາເນີນບັນດາການເຄື່ອນໄຫວໃນລະດັບຊາດ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ. ການເຄື່ອນໄຫວນະໂຍບາຍສາມາດຊ່ວຍຂັດຂວາງການບໍລິໂພກອາຫານວ່າງທີ່ບໍ່ມີສຸຂະພາບລວມທັງການຊຸກຍູ້ການຜະລິດໃນທ້ອງຖິ່ນທີ່ມີທາງເລືອກທີ່ມີສຸຂະພາບດີຫຼາຍຂຶ້ນເພື່ອໃຫ້ເດັກນ້ອຍມີຄວາມສຸກ, ເພີ່ມພາສີກ່ຽວກັບອາຫານ, ແລະກົດລະບຽບການຕິດສະຫລາກແລະການຕະຫຼາດທີ່ເຂັ້ມແຂງ.

ຕ້ອງການຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມສາມາດໄປອ່ານທີ່ໄດທີ່ <https://bit.ly/48QsGly>

# ຈິດໝາຍຂ່າວ



## ຄະນະກຳມະການຈັນຍາບັນແຫ່ງຊາດເພື່ອການຄົ້ນຄວ້າ ສຸຂະພາບ NECHR ສະເຫຼີມສະຫຼອງ 20 ປີ

ວັນທີ 29 ກຸມພາ 2024, ຄະນະກຳມະການຈັນຍາບັນແຫ່ງຊາດເພື່ອການຄົ້ນຄວ້າສຸຂະພາບ (NECHR) ໄດ້ຈັດພິທີສະເຫຼີມສະຫຼອງ 20 ປີແຫ່ງວັນສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນຢູ່ສະຖາບັນສາທາລະນະສຸກເຂດຮ່ອນ (ສສກ). ໂດຍການເປັນປະທານຂອງ ທ່ານ ດຣ ໄມຟອງ ມິໄຊ, ຜູ້ອຳນວຍການ NECHR, ເຫດການດັ່ງກ່າວ ໄດ້ມີຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມເກືອບ 100 ຄົນ ທີ່ອຸທິດຕົນເພື່ອຄວາມກ້າວໜ້າທາງດ້ານການຄົ້ນຄວ້າສຸຂະພາບໃນລາວ.

ນອກຈາກການສະເຫຼີມສະຫຼອງຜົນສຳເລັດໃນໄລຍະຜ່ານມາແລ້ວ, ກອງປະຊຸມດັ່ງກ່າວຍັງໄດ້ຍ້ອນໃຫ້ເຫັນເຖິງປະເດັນຕ່າງໆ ຂອງແຕ່ລະຍຸກສະໄໝກ່ຽວກັບຈັນຍາບັນການຄົ້ນຄວ້າໃນ ສປປ ລາວ.

ກອງປະຊຸມສຳມະນາໃນຕອນປາຍໄດ້ຄົ້ນຄວ້າປະຫວັດເນື້ອໃນຂອງຈັນຍາບັນການຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນບັນດາການພິຈາລະນາທີ່ສຳຄັນຂອງນັກຄົ້ນຄວ້າທີ່ດຳເນີນທຸລະກິດຢູ່ພາຍໃນປະເທດ. ຫົວຂໍ້ສິນທະນາມີຕັ້ງແຕ່ບັນຫາດ້ານຈັນຍາບັນທີ່ຈະຕ້ອງເອົາໃຈໃສ່ໃນລະຫວ່າງການຄົ້ນຄວ້າຂອງຄະນະກຳມະການສາທາລະນະສຸກແຫ່ງຊາດໃນການກວດສອບບົດສະເໜີການຄົ້ນຄວ້າດ້ານສຸຂະພາບຂອງປະຊາກອນ. ລັກສະນະສຳຄັນຂອງການສຳມະນາແມ່ນການອະທິບາຍລະອຽດກ່ຽວກັບຂັ້ນຕອນການຍື່ນສະເໜີການຄົ້ນຄວ້າເພື່ອພິຈາລະນາດ້ານຈັນຍາບັນ. ເພື່ອຮັບປະກັນການປະຕິບັດຕາມມາດຕະຖານດ້ານຈັນຍາບັນ, NECHR ໄດ້ອະທິບາຍເຖິງຂໍ້ກຳນົດທີ່ເຂັ້ມງວດສຳລັບການຍື່ນສະເໜີ, ລວມທັງຜູ້ທີ່ອາດຈະຍື່ນ, ເອກະສານທີ່ຈຳເປັນເພື່ອປະກອບການພິຈາລະນາ, ແລະຂໍ້ກຳນົດພາສາ. ການສຳມະນາໄດ້ຖືກບັນທຶກໄວ້ແລະສາມາດເຂົ້າເຖິງໄດ້ໃນ ANRCB YouTube <https://bit.ly/43rlawd>

## ສິ່ງທີ່ຈະເກີດຂຶ້ນໃນຕໍ່ໜ້າ



ກອງປະຊຸມ ອະນຸພາກພື້ນແມ່ນ້ຳຂອງທາງດ້ານສາທາລະນະສຸກ ຄັ້ງທີ່ 14 ຈະໄດ້ຈັດຂຶ້ນ ທີ່ໂຮງແຮມພູລແມນ ແຂວງຫຼວງພະບາງ, ສປປ ລາວ ແຕ່ວັນທີ 27-29 ມິຖຸນາ 2024 ຈະນຳເອົາຜູ້ຊ່ຽວຊານຈາກຫຼາຍປະເທດເຂົ້າຮ່ວມປຶກສາຫາລື ແລະ ຄົ້ນຄວ້າຜົນໄດ້ຮັບທີ່ສຳຄັນ ແລະ ທ່າວຮຽງທາງດ້ານສາທາລະນະສຸກລ່າສຸດ. ຫົວຂໍ້ຂອງປີນີ້ແມ່ນການຕອບສະຫນອງເປົ້າຫມາຍການພັດທະນາແບບຍືນຍົງໂດຍຜ່ານການປັບປຸງໄພຊະນາການ, ຄວາມສະເໝີພາບດ້ານສາທາລະນະສຸກ, ແລະ ການປັບຕົວເຂົ້າກັບການປ່ຽນແປງຂອງດິນຟ້າອາກາດ. ກອງປະຊຸມແມ່ນຈະໄດ້ໃຫ້ຂໍ້ມູນທີ່ລົງເລິກ, ການສົນທະນາທີ່ມີສ່ວນຮ່ວມ, ແລະ ກາລະໂອກາດຂະຫຍາຍເຄືອຂ່າຍ.

ຕ້ອງການຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມ ແລະ ລົງທະບຽນເພື່ອເຂົ້າຮ່ວມ ແມ່ນ [https://fph-uhs.edu.la/14gms\\_home.php](https://fph-uhs.edu.la/14gms_home.php)

## ການສຳມະນາ ອອນລາຍ ກ່ຽວກັບການຄົ້ນຄວ້າໄພຊະນາການ

ສູນໄພຊະນາການຍັງສືບຕໍ່ເປັນເຈົ້າພາບ ຈັດການສຳມະນາ ທາງອອນລາຍ ປະຈຳເດືອນກ່ຽວກັບຫຼາຍຂົງເຂດທີ່ແຕກຕ່າງກັນຂອງການຄົ້ນຄວ້າ. ທ່ານສາມາດເຂົ້າໄປເບິ່ງໄດ້ຄືນໃນ ANRCB YouTube ເປັນທັງພາສາອັງກິດແລະພາສາລາວ. ຊ່ຽວຊານລ່າສຸດແມ່ນໄດ້ແລກປ່ຽນການຮຽນຮູ້ຈາກໂຄງການອາຫານທ່ຽງຂອງໂຮງຮຽນຂອງປະເທດໄທ, ປັດໃຈທີ່ສົ່ງຜົນກະທົບຕໍ່ການລ້ຽງລູກດ້ວຍນົມແມ່ໃນໄລຍະ COVID, ແລະ NNRA ທີ່ຫາກໍ່ເປີດຕົວໃຫມ່. ທ່ານສາມາດເຂົ້າໄປເບິ່ງລາຍລະອຽດໄດ້ທີ່: <https://bit.ly/3Zs2ryU>

